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ren om een kunstwerk te maken. De tentoonstelling is te bezoeken op 
donderdag t/m zondag van 15.00 – 17.00 uur. 
 
 
Muziektheaterstuk ‘De gelukkige prins’ op 27 januari 2013 in de 
Toneelschuur 
 
Met deze eenmalige muziektheatervoorstelling naar het sprookje van 
Oscar Wilde viert de Stedenband Haarlem-Mutare dat ze de volwassen 
leeftijd heeft bereikt van 21 jaar. De Gierzwaluw staat symbool voor de 
stedenband en haar werk. Een kleine trekvogel die vanuit zuidelijk Afri-
ka helemaal naar Nederland komt om zich voort te planten, en dan de 
hele weg terugvliegt. 
  
Als hij in Haarlem gezien wordt weten we dat de zomer is begonnen en 
als hij dan weer in Mutare gezien wordt weten de mensen dat de regen-
tijd begint. Omdat de regentijd is in Afrika zo belangrijk is, is het daar-
om het ook volstrekt verboden om deze magische vogel te doden.  
 
Datum voorstelling: zondag 27 januari 2013 om 15.00 uur in de Kleine Zaal van 
de Toneelschuur. Toegangsprijzen: volwassenen €. 15,50, volwassenen met kor-
ting €. 13,50 (zoals CJP en lid Toneelschuur) Kinderen: €. 11,50 
 

 
Zou het aan het voorjaar liggen of is het toeval? Er is deze keer bijzon-
der veel te melden over natuurbeschermingsactiviteiten. 
 
 
Beheerplan en werkplan Haarlemmerhout 
 
In het vorige natuurbeschermingsnieuws maakte ik al melding van onze 
pogingen om in het beheerplan meer aandacht te krijgen voor de bijzon-
dere natuurwaarden in de Haarlemmerhout. Nu het beheerplan bijna 
klaar is, kunnen we met genoegen vaststellen dat dat – tenminste op 
papier – vergaand gelukt is. Ons eerdere advies is voor het overgrote 
deel overgenomen. Wij helpen  nu mee om de voor het beheer relevante 
natuurwaarden letterlijk in kaart te brengen. 
 
Er resteert nog wel één belangrijk discussiepunt: Onderdeel van de 
Hout is ook het zogenaamde Vogelbos, oorspronkelijk onderdeel van het 
voormalige landgoed Eindenhout (het ‘Huis met de beelden’). In dit ver-
waarloosde voormalige hakhoutbos heeft zich de laatste decennia een 
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ongekend hoge dichtheid van vooral bosvogels ontwikkeld. De gemeente 
wil hier nu het oude hakhoutbeheer in ere herstellen. Dat zou beteke-
nen dat binnen drie jaar het gehele bos - met uitzondering van singels 
langs de rand  - zou worden gekapt, ten koste van de vogels.  En daarna 
zouden de bomen (lees: sprietjes) elke zeven jaar opnieuw worden ‘afge-
zet’ (lees: opnieuw gekapt).  
 

 
 
Het Vogelbos langs de Leidsevaart in Haarlem 
 
Vanwege de cultuurhistorische betekenis van de hakhoutcultuur en de 
bijzondere natuurwaarden die hakhoutbos heeft voor onder andere 
mossen, willen de natuurvertegenwoordigers in de adviescommissie wel 
akkoord gaan met een periodieke kap. Maar dan wel met een langere 
kapcyclus, zodat er ook nog een behoorlijk bos kan ontstaan. Op dit 
punt is het nog niet gelukt de gemeente te overtuigen. Afgesproken is 
dat deze specifieke vraag aan een groep van deskundigen wordt voorge-
legd, waarin overigens ook de vogelwerkgroep vertegenwoordigd zal zijn. 
 
Bouwplan landgoed Elswouthoek 
 
De lezers van de regionale kranten kan het niet zijn ontgaan: in Bloe-
mendaal woedt een flinke politieke discussie over het bouwplan van een 
extra woning/ villa op het landgoed Elswouthoek. De diverse krantenar-
tikelen schetsten vooral het beeld van een nieuwe eigenaar en onder-
nemer, die hier zijn droom wil realiseren. En van een gemeente die deze 
droom al jaren zonder redenen zou dwarsbomen. In de hoog opgelopen 
discussie dreigde volgens ons echter het belangrijkste inhoudelijke punt 
geheel onder te sneeuwen. Namelijk dat deze ondernemer binnen de 
Ecologische Hoofdstructuur een extra woonhuis wil realiseren. Terwijl 
dit duidelijk in strijd is met alle provinciale regels en het gemeentelijk 
beleid. Het toestaan van een extra woonhuis op dit landgoed zou boven-
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dien een enorm precedent scheppen voor de rest van de gemeente. Er 
zijn in Bloemendaal nog véél meer bosrijke percelen in de EHS waar 
makkelijk een of twee huizen bijgebouwd kunnen worden. Als je dat op 
één plek toestaat is het hek van de dam. 
 
Naar aanleiding hiervan hebben we een ingezonden brief naar de krant 
geschreven én een brief naar college en raad. Hierop volgde een gesprek 
met de wethouder, die begrip had voor onze zorgen. Daarbij bleek er bo-
vendien iets heel raars aan de hand te zijn. De eigenaar heeft niet alleen 
een mooi plan voor een extra villa gemaakt, maar daaraan voorafgaand 
ook al een bouwvergunning aangevraagd voor een ‘zomerhuis’ en een 
paardenstal. Gelukkig heeft de gemeente een ontwerpbesluit gepubli-
ceerd, waarin dat verzoek wordt afgewezen. Alleen wordt ook daarin het 
belangrijkste argument niet genoemd, namelijk dat het landgoed in de 
EHS ligt. Wij willen de gemeente in een nieuwe brief daarop wijzen. 
 
Haarlem in actie tegen meeuwenoverlast 
Nóg zo’n actualiteit uit de krant: de gemeente Haarlem, wethouder Rob 
van Doorn voorop, tracht haar burgers te beschermen tegen meeuwen-
overlast. In grote advertenties en affiches roept de gemeente op om de 
meeuwen vooral niet te voeren en geeft zij voorlichting hoe je binnen de 
regels van de wet kunt voorkomen dat meeuwen in woongebieden gaan 
broeden.  
 

 

De wijze waarop meeuwen door de ge-
meente werden afgeschilderd – uitslui-
tend als lastpakken, bijna als ongedierte 
dat je moet bestrijden - zinde ons al lang 
niet. En de wijze waarop de gemeente 
burgers adviseert om op de rand van de 
wet meeuwen te belemmeren evenmin. 
Maar omdat er andere, belangrijker acties 
waren hebben we deze gang van zaken 
lang op zijn beloop moeten laten. Er is nu 
een brief in de maak, waarin we om een 
overleg met de wethouder vragen. Daarbij 
willen we de gemeente wijzen op haar 
wettelijke verplichting en nadrukkelijk 
ook aandacht vragen voor de bescher-
ming van broedplekken van meeuwen 
daar waar ze geen of weinig overlast ver-
oorzaken. 

Een klein succes valt nog wel te melden. De gemeente wilde meeuwen 
die op het dak van een school al bezig waren met broeden, daaraan 
hinderen. Een oplettende natuurliefhebber heeft dat weten te voorko-
men.  
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Weidevogels in Hillegomse polders bedreigd 
 
De zeer vogelrijke polders tussen Hillegom en Bennebroek worden nu 
wel van heel veel kanten tegelijk bedreigd. Ook dat was uitvoerig in de 
krant te lezen. In de eerste plaats worden de waardevolle vogelgebieden 
bedreigd door het bouwplan voor een zeer grote manege. Dat deze angst 
niet voor niets is, bleek dit voorjaar toen de eigenaar van de manege de 
graslanden rigoureus liet maaien, terwijl er nog grote aantallen pullen 
van weidevogels rondliepen - ronduit schandalig! En dan is er nog de 
bedreiging door de aanleg van de zogenaamde Duinpolderweg, waarvan 
de planvorming nu in volle hevigheid – met zeer druk bezochte informa-
tieavonden voor de bevolking – is losgebarsten.  
Gelukkig maakt de Vereniging Behoud de Polders zich sterk om al deze 
bedreigingen tegen te gaan. Zij voert een beroepsprocedure tegen de 
door de gemeente Hillegom verleende vergunning voor de bouw van de 
manege. Zij stelde ook, waar ze kon, de brute wijze van maaien aan de 
kaak. En zij neemt ook, mede namens de vogelwerkgroep, zeer actief en 
kritisch deel aan de bijeenkomsten over de plannen voor de weg. Stel-
ling van de Vereniging Behoud de Polders en de Vogelwerkgroep is: deze 
weg is nergens voor nodig. Nut en noodzaak zijn volstrekt niet aange-
toond.  

 
 
Oosteinderpolder ten zuiden van Bennebroek 
	  

Overig kort nieuws 
 
– De sloop van Overbos in Heemstede ligt nog steeds grotendeels stil. 

De Blauwe Reigers hebben er ongestoord en succesvol kunnen broe-
den, zoals we zelf hebben kunnen constateren. Naar verwachting 
zullen omstreeks 1 juli alle jongen zijn uitgevlogen. Direct daarna zal 
het gebouw worden gesloopt. Over de wijze van sloop is goed overleg 
met ons gevoerd. Na de zomer gaan we praten over de planning van 
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de bouw en over mogelijkheden om aan het gebouw voorzieningen te 
treffen voor vogels en/of vleermuizen en voor een meer vogelvriende-
lijk beheer van het park. 

– Een groepje uit de vogelwerkgroep probeert in overleg met de Stich-
ting Behoud de Groene Zoom na te gaan welke maatregelen kunnen 
worden getroffen om de Verenigde Polders weer vogelvriendelijker te 
maken. Het aantal weidevogels is daar, mede door de verlaagde wa-
terstanden, de laatste jaren schrikbarend achteruit gegaan. Recent 
heeft een eerste verkennend gesprek plaatsgevonden met de boer, 
die het grootste deel van het gebied beheert. 

– De gemeente Haarlem is eindelijk met het al lang verwachte concept 
van een Ecologisch Beleidsplan naar buiten gekomen. De vogelwerk-
groep vindt het prachtig dat de gemeente zo’n plan opstelt. Nu we 
het resultaat zien, hebben we helaas twijfels of het plan een vol-
doende status krijgt, zodat je er daadwerkelijk wat aan hebt. Ook 
zijn vele van de voorgestelde maatregelen zodanig vaag geformuleerd, 
dat we ons afvragen of dit echt iets oplevert. Op korte termijn vindt 
er een participatiebijeenkomst plaats waar we onze twijfels en kritiek 
kunnen inbrengen. In een volgend nummer van de Fitis zullen we 
dieper ingaan op dit plan. 

 
Chris Brunner 

 
 

 
 
Het fietspad door en/of langs de AWD houdt de gemoederen de laatste 
tijd weer flink bezig. In Fitis 45 (4) 2009 heb ik verslag gedaan van de 
gang van zaken rond de klankbordgroep en in Fitis 46 (3) 2010 is de 
voorkeursroute besproken die de organisaties hebben ingediend. Na het 
afwijzen van dit tracé (aanwezigheid van Nauwe Korfslak) is door de 
provincie besloten de dienstwegroute weer van stal te halen. Dit is de 
route waar het ruim drie jaar geleden allemaal mee begon en die tot zeer 
veel verzet leidde. Ik heb hier te weinig ruimte om het tracé van deze 
route en van de alternatieven nogmaals te bespreken en verwijs dan ook 
naar de  voornoemde Fitisartikelen. De concrete bezwaren van verschil-
lende maatschappelijke organisaties, waaronder de VWG, zijn ook daar 
te vinden.  Kort gaat het om de verstoring van rust omdat de zonering in 
het gebied verdwijnt (1). Fietsers dringen immers veel verder door in het 
duingebied dan enkel wandelaars. Aantasting van Natura 2000 gebied 
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